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Slovo úvodem 
 

Milí čtenáři, 
 

 je to až k nevíře, jak ten čas letí. Začínáme již 10. ročník, kdy pro Vás 

připravujeme čtvrtletník „Zprávy z Mladkova“. Věříme, že Vás stále baví ho číst 
a dozvědět se něco o aktuálním dění v našem městysi či potřebné a zajímavé 
informace. Rády přijmeme i Vaše návrhy na vylepšení obsahu tohoto zpravodaje. 
 Přichází pro nás mnohé nejkrásnější období v roce – JARO. Po letošní, poněkud 
nevydařené teplé zimě, se těšíme hlavně na sluníčko, které probudí spící přírodu 

a dodá všemu živému potřebnou energii k novému rozkvětu. 
  

 A jak se zpívá v písni Jiřího Suchého: „…trocha poezie nikoho nezabije…“ 
 

 Březnové pozdravení 
 Dobrý den, řekne sněženka 

 za tenkou okenicí sněhu. 
 Dobrý den, řekne potůček 
 a vyrazí ven z břehu. 
 Pak stébla trávy zelené 
 napřímí se a vstanou 
 a sníh se kamsi vytratí 

 s tichounkým Na shledanou… 
         

              redakce 
_________________________ 
Titulní strana – Dětský karneval v Mladkově a ve Vlčkovicích 2024 
 

 

 

Vážení občané, chalupáři, 
  

 společně jsme vstoupili do dalšího roku, který přináší nám všem nové možnosti 
něco dalšího pro náš městys udělat.   
 Již od loňska intenzivně pracujeme na přestavbě hospody na multifunkční dům 
s lékařskou péčí. Pokračuje se v odstranění starých omítek v celé budově. Vybourány 

byly všechny dřevěné příčky v obou patrech. V polovině objektu je hotový nový 

betonový strop. Také se snažíme do těchto prostor umístit lékárnu, aby byly obě 
služby v jedné budově. Vchod do budovy bude jak z náměstí, tak od parkoviště 
pod kulturním domem. Horní patro připravíme na rekonstrukci na zasedací místnost, 
společenskou místnost a prostory archivu. Budovat je budeme průběžně, případně 
po získání dotačních prostředků. Stavební práce bychom rádi dokončili v první 

polovině letošního roku.  
 Probíhající rekonstrukce sloupu sochy Panny Marie Immaculaty bude bohužel 
o rok prodloužena. Důvodem je nález zlacení na vrchní části sloupu a vlastní soše. 
Po dohodě s památkáři bude obnoveno. Na jeho obnovu budeme opět žádat o finanční 
podporu, ovšem proces zlacení bude dokončen až v roce příštím. Obnovením se socha 
stane ještě dominantnějším prvkem našeho náměstí. Při demontáži sochy se našla 

časová kapsle, která zde byla uložena zřejmě při její stavbě. Nyní je podrobena 

restaurování a zjištění, co obsahovala.  

https://wiki.rvp.cz/Sborovna/4tydenni_plany/2.Zpracovane_tydenni_plany/1.Predskolni_vzdelavani/Jaro_u%c5%be_je_tu
https://wiki.rvp.cz/Kabinet/Obrazky/0.Biologicka_klasifikace/%c5%98%c3%ad%c5%a1e%3a_rostliny_(Plantae)/oddeleni_krytosemenne/trida_jednodelozne_rostliny/rad_chrestotvare/celed_amarylkovite/Sn%c4%9b%c5%beenka_jarn%c3%adTitulek_str%c3%a1nky
https://wiki.rvp.cz/Sborovna/4tydenni_plany/2.Zpracovane_tydenni_plany/1.Predskolni_vzdelavani/Poh%c3%a1dkov%c3%a1_zima/Poh%c3%a1dkov%c3%a1_zima_-_1._t%c3%bdden
https://wiki.rvp.cz/Kabinet/Obrazky/P%c5%99%c3%adroda/Tr%c3%a1vy
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 Do sálu kulturního domu byl instalován akustický závěs a stropní akustické 
panely. Nyní se dá využívat také ke kulturním akcím. Na dalším vylepšování akustiky 
budeme i nadále pracovat. Mnozí jste si jistě všimli, že na parkovišti pod kulturním 

domem jsou složeny jisté konstrukce. Jedná se mantinely hokejového hřiště, 

které jsme zakoupili od města Žamberk. V Dolanech se připravuje rekonstrukce 
kluziště pro hokej a v letních měsících pro inline bruslení. Rekonstrukce bude 
financována z daru od TJ Sport Mladkov.  
 Pokračujeme také na přípravě stavebních parcel pro nové rodinné domky. 
Projektant stále pracuje na získání stavebního povolení. V současné době čelíme tlaku 

chalupářů a některých místních obyvatel na omezení propojení nové komunikace 
k pozemkům a obecní cesty dolů k úřadu. Prozatím není jasné, jak bude případně 
provoz omezen. Proběhne k tomu ještě jednání za účasti zastupitelů. Řešení bude poté 
projednáno na zasedání zastupitelstva. Také čelíme žalobě na určení vlastnického 
práva k obecním pozemkům. Protože nedošlo k mimosoudní dohodě s žalující 
stranou, bude celá věc řešena u soudu. V celém případu nás bude zastupovat 

právník.  
 Z kulturních záležitostí pro Vás připravujeme na den 6. července oslavy 670 let 
první písemné zmínky o městysi Mladkov. Tradiční pálení čarodějnic proběhne 
v letošním roce u bunkru v Petrovičkách, jak bylo zvykem za našeho mládí. Proto Vás 
již nyní srdečně zveme na tyto připravované akce. Za již zorganizované akce děkuji 
mladkovským hasičům za dětský karneval a zábavu a Červenému kříži Vlčkovice 

za organizaci dětského karnevalu ve Vlčkovicích. 
 
 Vám všem přeji jarní pohodu a hodně jarního sluníčka. 
             Váš starosta 
   

         

  
          
 

Zápis č. 1 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 25. 1. 2024 
 

Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5), Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka Sokolíková (8) - omluvena, 

Ing. Roman Studený (9)  
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse – podání žádosti na dotaci z obnovy venkova na ordinaci praktického 
lékaře, druhý kontrolní den na sloup Sochy Marie Immaculaty a podání žádosti na dotaci 

na druhou etapu, dokončování projektu na bytový dům, podání žaloby na určení vlastnického 
práva 

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a1) Smlouva o smlouvě budoucí ČEZ  
SM seznámil se zněním Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu 

o umístění stavby č. IV-12-2026891/SOBS VB/2 Mladkov, par. č. 466/1, KNN se společností 
ČEZ Distribuce, a.s. zastoupené Milošem Honlem, projektantem společnosti GTT a.s. Obsahem 

věcného břemene bude právo Budoucí oprávněné umístit, provozovat, opravovat a udržovat 
Zařízení distribuční soustavy na dotčené(ných) nemovitosti(tech) (p. p. č. 1063/1 v k. ú. Mladkov) 
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provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci, a povinnost Budoucí povinné výkon těchto práv 

strpět za jednorázovou odměnu 2 000,- Kč.  
ZM schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 

stavby č. IV-12-2026891/SOBS VB/2 Mladkov, par. č. 466/1, KNN se společností ČEZ 
Distribuce, a.s. zastoupené Milošem Honlem, projektantem společnosti GTT a.s. a pověřuje 

starostu podpisem smlouvy.  
 

a2) Smlouva o smlouvě budoucí ČEZ  

SM seznámil se zněním Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu 
o umístění stavby č. IV-12-2026999/SOBS VB/3 Mladkov, par. č. 5555, KNN se společností ČEZ 

Distribuce, a.s. zastoupené Milošem Honlem, projektantem společnosti GTT a.s. Obsahem 
věcného břemene bude právo Budoucí oprávněné umístit, provozovat, opravovat a udržovat 

Zařízení distribuční soustavy na dotčené(ných) nemovitosti(tech) (p. p. č. 5136 v k. ú. Mladkov) 
provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci, a povinnost Budoucí povinné výkon těchto práv 

strpět za jednorázovou odměnu 2 000,- Kč.  
ZM schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 

stavby č. IV-12-2026999/SOBS VB/3 Mladkov, par. č. 5555, KNN se společností ČEZ 
Distribuce, a.s. zastoupené Milošem Honlem, projektantem společnosti GTT a.s. a pověřuje 

starostu podpisem smlouvy.  
 

b) Ceník svozů KOS  

Komunální služby Jablonné s.r.o. předkládají ke schválení ceník svozů a odstranění odpadů 
v obci Mladkov platný od 1. 1. 2024.  

ZM schvaluje ceník svozů a odstranění odpadů v obci Mladkov platný od 1. 1. 2024 firmy 
Komunální služby Jablonné s.r.o. a pověřuje starostu jeho podpisem. 
 

c) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 12/2023. SM seznámil přítomné se zněním 

rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 12/2023.  
 

d) Novela zákona o obcích – odměny zastupitelů  
SM seznámil s novelizací zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů 

s účinností od 1. 1. 2024, kdy se nově zavádí automatický mechanismus valorizace odměn. 
Jejich výše se vypočte způsobem uvedeným v zákoně, přičemž základnu vyhlašuje pro každý 

kalendářní rok Ministerstvo vnitra sdělením ve Sbírce zákonů. SM navrhuje ponechat odměny 
ve stávající výši.  

ZM bere na vědomí novelizaci zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších 
předpisů.  
 

e1) Žádost o koupi pozemku Agroservis Mladkov s.r.o.  
Agroservis Mladkov s.r.o. žádá o koupi pozemku p. p. č. 5155/2 v k. ú. Mladkov o výměře 41 m2 

z důvodu přípravy prostor pro STK.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 5155/2 v k. ú. Mladkov o výměře 41 m2.  

 
e2) Dodatek k žádosti o koupi stavebního pozemku  

Žadatelé xxxxxxxxxxxxx a xxxxxxxxxxxxxxxxx předkládají dodatek k žádosti o koupi stavebního 
pozemku a žádají o prodej s. p. 5422/3 za účelem výstavby rodinného domu.  

ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje s. p. č. 5422/3 v k. ú. Mladkov o výměře 932 m2.  
       Hlasování: 7-0-1 

 

 
Žadatelé xxxxxxxxxx a xxxxxxxxxxxxxxxx předkládají dodatek k žádosti o koupi stavebního 
pozemku a žádají o prodej s. p. 5422/8 za účelem výstavby rodinného domu.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje s. p. č. 5422/8 v k. ú. Mladkov o výměře 1106 m2.  

       Hlasování: 7-0-1 
 

 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

A A A A A A Z X A 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

A A A A A A Z X A 
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ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje s. p. č. 5422/9 v k. ú. Mladkov o výměře 1140 m2.  

       Hlasování: 7-0-1 
 

Došlé spisy a žádosti  
a) Nabídka divadlo  

Kočovná divadelní společnost Bouda, z.s. nabízí uvedení divadelní hry s názvem „Nejen sůl nad 
zlato“. K uvedení požadují vytopený sál a elektřinu. Termín bude po domluvě upřesněn.  

ZM bere na vědomí nabídku Kočovné divadelní společnost Bouda, z.s.  
 

b) SDH Mladkov  
SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Mladkov žádá o finanční dar na pořádání tradičního 

dětského karnevalu a taneční zábavy, které se budou konat dne 2. 3. 2024. 
ZM schvaluje poskytnutí finančního daru na pořádání tradičního dětského karnevalu 

a taneční zábavy ve výši 10 000,- Kč oproti předloženým dokladům pro SH ČMS – SDH 
Mladkov.  

 
c) Akustický závěs  

Firma Adrems s.r.o. předkládá cenovou nabídku na pořízení a instalaci akustických závěsů 
do KD v Mladkově za cenu 106 893,- Kč s DPH.  

ZM schvaluje cenovou nabídku na pořízení a instalaci akustických závěsů od firmy Adrems 
s.r.o. za cenu 106 893,- Kč s DPH. 
 

Diskuse a usnesení  
p. xxxxxxxxx- opakovaně upozorňuje a táže se, na možnost ořezání dřevin v neužším místě 
komunikace směrem na Těchonín  
p. R. Studený- opakovaně osloví SUS, ať vyzve majitele k jejich odstranění  
p. xxxxxxxx- upozorňuje na nesvítící pouliční lampu ve Vlčkovicích  
p. R. Studený- osloví elektrikáře  
p. Z. Severýn- upozorňuje na velké množství tekoucí vody přes silnici u truhlárny  
p. R. Studený- bude řešeno 
 

 
Zápis č. 2 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 29. 2. 2024 
 
 

Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1) - omluvena, Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5), Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka Sokolíková (8), Ing. Roman 

Studený (9)  
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse – proběhlo jednání s geodetem ohledně výstavby rodinného domu u paní 

xxxxxxx, podání žádosti o dotaci z dotačního programu Sdružení obcí Orlicko na výročí 670 let 
obce, setkání starostů s hejtmanem a radou PK v České Třebové, kontrola ze státního fondu 

životního prostředí na varovný systém, jednání sboru zástupců k pozemkovým úpravám 
v Petrovičkách, SM se zúčastnil správní rady společnosti Kralický Sněžník, instalace závěsů 

a akustických panelů v KD Mladkov, pokračují stavební úpravy v hospodě, ochotnické divadlo 
ve Vlčkovicích s rekordní účastí, příprava dětského karnevalu a retro zábavy v Mladkově 

a dětského karnevalu ve Vlčkovicích v měsíci březnu, dne 7. 3 2024 proběhne soud ohledně 
pozemků paní xxxxxxx  

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Smlouva o zřízení věcného břemene  
SM seznámil se zněním Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti                                   

č. IV-12-2023974/VB/01 se společností ČEZ Distribuce, a.s. zastoupené společností ELEKTRO-
COMP spol. s.r.o. Obsahem věcného břemene je právo Oprávněné umístit, provozovat, opravovat 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

A A A A A A Z X A 
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a udržovat Zařízení distribuční soustavy na Dotčené(ných) nemovitosti(tech), (p. p. č. 18, 1126/4, 

17, 20 v k. ú. Mladkov) provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci za jednorázovou náhradu 
2 000,-Kč bez DPH na dobu neurčitou.  

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12- 2023974/VB/01 
se společností ČEZ Distribuce, a.s. zastoupené společností ELEKTRO-COMP spol. s.r.o. 

a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
  

b) Smlouva o poskytnutí mimořádného neinvestičního příspěvku  
SM seznámil se zněním Smlouvy o poskytnutí mimořádného neinvestičního členského příspěvku 

Sdružení obcí Orlicko z rozpočtu obce na realizaci projektu „Předcházení vzniku odpadů 
v regionu Sdružení obcí Orlicko“ v celkové výši 1 277 200,- Kč s DPH, na dobu určitou 

do 30. 6. 2025.  
pí. xxxxxxxxx- táže se starosty, z jaké rozpočtové kapitoly se bude dotace poskytovat  
p. R. Studený- odkazuje na paní účetní  
pí. I. Studená- prozatím neřešila, bude řešit rozpočtovým opatřením až přijde dotace, jelikož není 
rozpočtována  
ZM schvaluje Smlouvu o poskytnutí mimořádného neinvestičního členského příspěvku 

Sdružení obcí Orlicko z rozpočtu obce a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
  

c) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 1/2024. SM seznámil přítomné se zněním 

rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 2 zápisu ze zasedání. 
 

p. R. Studený- vyzval pana xxxxxxxxxxxxx ke slovu  
p. xxxxxxxxx- poděkoval a požádal, zda by u nákupů pro sportovní účely mohla být v zápisu 
ze zasedání zastupitelstva uvedena poznámka, že je to hrazeno z finančních prostředků 
převedených od TJ Sport Mladkov v souladu s darovací smlouvou  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 1/2024.  
 

d) ZŠ Mladkov – VŘ na funkci ředitelky školy  
SM seznámil zastupitele s žádost o odvolání z funkce ředitelky ZŠ a MŠ Mladkov ke dni 

31. 7. 2024 z důvodu odchodu do důchodu. Na základě této informace je třeba vyhlásit výběrové 
řízení na ředitele ZŠ a MŠ Mladkov.  

ZM schvaluje vyhlášení konkurzu na pozici ředitele ZŠ a MŠ Mladkov a pověřuje starostu 
městyse vyhlášením a organizací konkurzu.  

 
e) Termínovaný vklad  

SM podal informaci o uplynutí doby terminovaného vkladu a navrhuje opětovné uložení              
2 x 3 mil. Kč na čtvrt roku na termínovaný vklad u KB a.s.  

ZM schvaluje uložení částky 2 x 3 mil. Kč na čtvrt roku na termínovaný vklad u KB a. s.  
  

f) Průměrná roční míra inflace – nájemné  
SM informoval o procentuálním vyčíslení míry inflace – vyjádřené přírůstkem průměrného 

ročního indexu spotřebitelských cen. Jedná se o možnost navýšení ceny nájemného v obecních 
bytech a navrhuje schválit uplatnění předmětného článku nájemních smluv. Tedy čl. II. bod 2.2. 

nájemné a čl. III. bod 3.2. nájemné, kde pronajímatel může jednostranně upravit výši nájemného 
o přírůstek průměrného ročního indexu spotřebitelských cen proti roku předcházejícímu. 

Průměrná roční míra inflace v roce 2023 je 10,7 %.  
ZM schvaluje upravit výši nájemného o přírůstek průměrného ročního indexu 

spotřebitelských cen proti roku předcházejícímu na základě uplatnění čl. II. bodu 2.2. 
a čl. III. bodu 3.2. nájemních smluv od 1. 5. 2024. 
 
g1) Žádost o směnu pozemku paní xxxxxxxxx  

Předsedající navrhuje dořešit směnu pozemků p. p. č. 5457 o výměře 129 m2 s paní xxxxxxxxx 
za část její p. p. č. 164 o výměře cca 40 m2.  

ZM pověřuje starostu zadáním zhotovení geometrického plánu k zajištění navrhované 
směny.  
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g2) Žádost o koupi pozemku manželé xxxxxxxx  

Manželé xxxxxxxxx žádají o koupi pozemku p. p. č. 190/4 v k. ú. Mladkov o výměře 72 m2 
za účelem zvětšení zahrady a eliminace náletů plevele. Bude provedena obhlídka zastupiteli.  

ZM odkládá žádost manželů xxxxxxxx do provedení obhlídky.  
 

g3) Žádost o koupi pozemku manželé xxxxxxxx  

Manželé xxxxxxxx žádají o koupi lesního pozemku p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov o výměře 205 m2 
za cenu pozemku a dřeva ve výši 17 363,50 Kč s DPH.  

ZM zamítá žádost o prodej pozemku p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov o výměře 205 m2 
manželům xxxxxxxx.  
 

g4) Žádost o koupi pozemku paní xxxxxxxxxxx  
Paní xxxxxxxxxxxx žádá o koupi a rezervaci stavebního pozemku p. p. č. 5422/6 v k. ú. Mladkov 

pro dceru xxxxxxxxxxxx.  
ZM bere na vědomí žádost paní xxxxxxxxxxx.  
 

g5) Žádost o koupi pozemku Agroservis Mladkov s.r.o.  
Agroservis Mladkov s.r.o. žádá o koupi pozemku p. p. č. 5155/2 v k. ú. Mladkov o výměře 41 m2 

z důvodu přípravy prostor pro STK. Záměr prodeje byl vyvěšen.  
ZM schvaluje prodej p. p. č. 5155/2 o výměře 41 m2 v k. ú. Mladkov za cenu 100 Kč/m2 a 

náklady spojené s převodem pro Agroservis Mladkov s.r.o. 
 

h) Změna územního plánu  

SM přednesl stanovisko úřadu územního plánování k návrhu na změnu v Územním plánu obce 
Mladkov. Podaný byl další, v pořadí již 8 návrh.  

ZM schvaluje zařazení návrhu č. 8 do procesu pořizování Územního plánu Mladkov.  
 

Došlé spisy a žádosti  
a) Žádost JUDO Žďár nad Sázavou  

SM informoval zastupitele o žádosti registrovaného spolku K-35, který žádá o pronájem KD 
Mladkov v termínu 14. – 27. 7. 2024.  

ZM schvaluje pronájem KD Mladkov a prostor u bunkru KS-35 v termínu od 14. 7. 2024 
do 27. 7. 2024 pro registrovaný spolek K-35 za cenu 1000,- Kč/den a náklady spojené 

s provozem: elektřina, voda, stočné, odpady a vratnou kauci ve výši 10 000,- Kč.  
 

b) Žádost Albertinum  
SM seznámil s žádostí ALBERTINA, odborného léčebného ústavu v Žamberku o dotaci (daru, 

příspěvku) na provoz poskytované sociální služby ve výši 20 000,- Kč.  
ZM schvaluje poskytnutí daru ve výši 10 000,- Kč pro ALBERTINUNM, odborný léčebný 

ústav v Žamberku.  
 

c) Záchranná stanice a ekocentrum „Pasíčka“  
SM informoval o prosbě o podporu záchranné stanice a ekocentra „Pasíčka“, kteří se starají 
o nalezená zraněná zvířata a jejich navrácení do volné přírody.  

ZM neschvaluje poskytnutí daru záchranné stanici a ekocentru „Pasíčka“. 
 

d) Kupní smlouva mantinely  
SM předkládá zastupitelstvu kupní smlouvu na mantinely hokejového hřiště od města Žamberk 

za cenu 212 000,- Kč s DPH. Nákup bude hrazen z finančních prostředků převedených 
od TJ Sport Mladkov v souladu s darovací smlouvou.  

ZM schvaluje kupní smlouvu na mantinely hokejového hřiště v ceně 212 000,- Kč s DPH 
a pověřuje starostu k podpisu smlouvy.  

 
Diskuse a usnesení  

p. xxxxxxx- táže se, kdy je poslední termín na možnost podání změny v územním plánu  
p. R. Studený- ještě je možné podávat změny, územní plán je stále otevřený, pravděpodobně 
do konce března  
p. xxxxxxx- táže se, zda se zastupitelstvo nebojí přijímat usnesení k zveřejnění záměru prodeje 
u pozemků, kterém ještě neexistují a již má podepsané kupní smlouvy  
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p. R. Studený- pozemky existují v připraveném geometrickém plánu, žádné kupní smlouvy ještě 
nejsou uzavřeny a záměry prodeje pozemků jsme doposud nezveřejnili, dále není problém prodávat 
pozemky, které nejsou zapsány v katastru nemovitostí, a právní úkon zápisu do katastru 
nemovitostí vznikne třeba první kupní smlouvou, toto je běžný postup  
p. xxxxxxx- konstatuje, že v územním plánu nejsou pozemky vedeny jako stavební a to bude 
učiněno až za dva roky  
p. R. Studený- pozemky v územním plánu jsou stavební již od roku 2006  
pí. xxxxxxxxx- po svém představení oslovila pana starostu o sdělení čísla usnesení, kdy byl 
pověřen k objednávce a nechání zpracování geometrický plán, který se týká pozemku 5422  
- táže se, na souhlasné stanovisko stavebního úřadu Králíky, které předchází oddělování pozemků  
- táže se, na základě čeho, byl vybrán geometr nebo geodetická společnost, která prováděla 
oddělovací geometrický plán  
- táže se, na částku za geometrický plán  
- podle portálu eAGRI je pozemek veden jako trvalý travní porost a jako uživatel je od března 2023 
vedená společnost Agrosystém Mladkov s.r.o., má tedy Agrosystém Mladkov s.r.o. a Městys 
Mladkov podepsanou smlouvu o pachtu nebo o nájmu a požaduje její předložení a dále zda byla 
společnost Agrosystém Mladkov s.r.o. informována o tom, že zde bude probíhat výstavba  
- táže se, kdo povoloval kácení na pozemcích, zejména na pozemku, kudy povede cesta  
- táže se, kdy zastupitelstvo rozhodlo o tom, že pozemek 5422 bude rozparcelován a prodán 
na stavební pozemky, zda byly osloveny Vodovody a kanalizace, jelikož na pozemek není 
zavedena voda a zda byl zpracován hydrogeologický průzkum a jakým způsobem budou na 
pozemek zavedeny sítě a kdo je bude financovat  
- požadavky budou zaslány písemně k veřejnému projednání na zastupitelstvu  
- žádá o předložení povolení ke kácení po skončení zastupitelstva  
- táže se, kdo je zpracovatelem projektové dokumentace na realizaci komunikace, která má 
navazovat na v současné době slepou účelovou komunikaci vedoucí na Hinterwinkel  
p. R. Studený – odpovědět může, ale ne dnes, jelikož tyto podklady nemá před sebou připravené  
- stanovisko úřadu nemáme  
- na základě místních zkušeností – byl vybrán geodet  
- cena GP kolem 100 000,- Kč  
- smlouva je starší, ne z roku 2023  
- povolení ke kácení vydal Městys Mladkov, dále SM požádal o předložení všech požadavků 
písemně  
- povolení máme kácení, předložíme na základě písemné žádosti 
 
Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse. 

     
 
 
 

 
 

  23. ledna  Tušla Vladimír   83 let 
  30. ledna  Dolečková Anna   60 let 
  31. ledna  Kalousová Alena   86 let 
   6. února  Mihulka Roman   60 let 

  13. února  Hečková Marie   75 let 
  16. února  Krejčová Marie   82 let 
  19. února  Matouš Bohuslav  81 let 
    9. března  Kožnarová Květuše  85 let 
  15. března  Kotyzová Alena   65 let 
 

„Život nezískává na hodnotě délkou, trváním, ale hloubkou, obsahem…  
Čteme-li něčí životopis, také jej nehodnotíme podle tloušťky knihy, ale podle bohatosti 
obsahu a formy zpracování.“         Jiřina Šiklová 
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  Tomáš Stanislav  83 let 

  Filáček Zdeněk  65 let 
  Pacíková Eva  89 let 
 
 

Vzpomínka na paní Jaroslavu Novotnou  
a pana Vladimíra Novotného 
 

Dne 11. února 2024 uplynulo již 
15 let od doby, kdy nás navždy 

opustila naše drahá maminka, 
babička i prababička  

paní Jaroslava Novotná. 
 

Dne 29. dubna 2024 to bude 1 rok, 
co nás navždy opustil tatínek, 

dědeček, pradědeček  
pan Vladimír Novotný. 

 
 

Vydali jste se na cestu, kde chodí každý sám, 
jen dveře vzpomínek nechali jste dokořán. 

Jen kytičku na hrob Vám můžeme dát, 
chviličku postát a s láskou na Vás vzpomínat. 

 
Stále vzpomínají děti s rodinami 

 
 

  

 
 
 

 

 Mateřská škola 
 

 Hned od začátku letošního roku máme v naší mateřské škole o zajímavý a pestrý 
program postaráno. 11. ledna k nám zavítala lektorka projektu „Zdravá 5“, 

která společně s dětmi různými způsoby a úkoly připomněla, jak je důležité dbát 
na správnou a vyváženou stravu ve všech částech dne, jaké jídlo baštit, abychom měli 
energii a rostly nám svaly, a naopak jakému jídlo a pití se vyhýbat, aby tělo dobře 
fungovalo.  
 Od 15. ledna se 5 dětí účastnilo lyžařského kurzu na Dolní Moravě. Štěstí nám 
přálo, protože jsme hned první den měli takřka ideální zimní podmínky – chumelilo 
a trochu foukalo. Některé děti stály na lyžích poprvé a učily se zastavovat, jiné už 

jezdily na malém vleku. Další dny všichni procvičovali získané dovednosti, někteří se 
seznamovali s jízdou na vleku a někdo už byl na sjezdovce tak daleko, že ho ze spodní 
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části nebylo ani poznat. Třetí den byl zase 
trochu jiný. Zřejmě z důvodu velkého 
mrazu nám při cestě na Dolní Moravu 

přestal jet autobus a museli jsme čekat 

na náhradní dopravu. Tato komplikace 
ani velký mráz nám však náladu nezkazili 
a děti mohly pokračovat ve výcviku. 
Čtvrtý den se na nás moc neusmálo 
počasí a z části nám dopoledne propršelo. 

I tak se ale děti dále ve svém lyžařském 
umění zdokonalovaly, piloval se slalom 
na závody a v neposlední řadě také čekání 
ve frontě bez předbíhání. Poslední den 

výcviku na děti čekalo nejprve focení 
s maskotem rezortu mamutem, pak šup 
na rozcvičku a hurá na kopec. Na závody 

se stejně jako loni přijeli podívat i někteří 
rodiče. Velká pochvala dětem, že zvládly 
kurz na jedničku a možná překvapily 
i samy sebe, jak se naučily parádně 
lyžovat. A ostatní děti ze školky? Ty si 

užívaly zimních radovánek na sněhu, 

vytvářely semínkové závěsy a jablíčková 
krmítka pro ptáčky, hledaly stopy zvířat 
ve sněhu a snažily se určovat, jakému 
zvířátku nejspíš patří. 
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23. ledna jsme měli možnost společně se školáky zhlédnout pohádku O prasátku 
Arturovi v rámci projektu environmentální výchovy. Připomněli jsme si také, 
jak správně třídit odpad.  

V polovině února jsme se společně vydali 

do světa pohádek. Zaměřili jsme se 
naklasické české pohádky a jejich 
prostřednictvím se děti rozvíjely 
a zdokonalovaly v polytechnicky 
zaměřených činnostech jako např. 

přípravě a pečení bábovky či koblížků. 
Poznali jste, o jaké pohádky šlo? 
Ano, pohádka O červené Karkulce a 
O Koblížkovi. Nejprve jsme pojmenovávali 
suroviny a poté už se postupovalo 
po jednotlivých krocích, které plnily samy 

děti.  

A výsledek? Děti umí rozklepnout vajíčko, 
správně vymazat a vysypat formu, 
opatrně přidávat jednotlivé suroviny, 
pracovat s ručním mixérem, pomáhat si, 
aby se práce podařila, připravovat kvásek, 

vykrajovat kolečka z kynutého těsta, plnit 
marmeládou a pevně ji do těsta uzavřít, 
aby nevytekla. A co je pro nás učitelky 
největší odměnou? No přece ta radost, 
s jakou děti rodičům vyprávějí, co ve 

školce zažily a co samy dokázaly.   

 Začátkem března se konal tradiční 
karnevalový rej. Ačkoliv jsme si ještě den 
předem mysleli, že budeme téměř v plném 
počtu, bohužel tomu tak nebylo, 
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protože nemoci se rozhodly nám to překazit. I tak se děti s pomocí rodičů převlékly 
do pěkných a zajímavých masek. Našli byste u nás draka, berušku, Karkulku, 
pirátku, pandu, kuchaře, superhrdinu Flashe a dva cizokrajné motýly. 

 Během dalšího týdne jsme stihli několik akcí najednou. Nejprve jsme společně 

se školáky byli na 3D kině o podmořském světě. Byla to fascinující podívaná o tvorech 
a jejich úloze v ekosystému.  
Poté jsme se také seznámili 
s exotickými zvířaty – agamou, 
kajmanem, blahurem, gekončíkem, 

chameleonem, korálovkou, činčilou, 
leguánem a mnoha dalšími při 
odborném komentáři pana Pecháčka 
z Líšnice. Bylo vidět, že to je jeho 
opravdu velký koníček. 
 Na konci týdne jsme ještě 

navštívili místní knihovnu v rámci 
celostátní akce březen – měsíc knihy. 
Naše knihovnice, paní Stojanová, 
nám dovolila prohlédnout si všechny 
knížky, které se dětem líbily, 
a zároveň děti pozvala k dalším návštěvám knihovny společně s rodiči. 
 

A co nás čeká? 

27. 3. velikonoční tvoření s rodiči 
2. 4. focení dětí s vybraným motivem společností Photodienst 
5. 4. společný celodenní výlet se školáky do Brna (VIDA – zábavný vědecký park 
a Motýlí dům Papilonia) 

22. 4. preventivní screeningové vyšetření zraku 

30. 4. čarodějnice 
květen – besídka pro maminky      Mgr., Bc. Lenka Mužíková 
 

  
 
 

 
 
 
 
 

 



13 
 

Akce základní školy 
 

V době od 15. ledna do 19. ledna téměř všichni žáci školy absolvovali lyžařský kurz 
v Horském resortu Dolní Morava.  
 

27. 2. 2024  

Divadelní představení „Prostě žába“ na Střelnici v Králíkách – loutková groteska 
o tom, čím vším může projít chudák žába, než konečně dojde ke štěstí. 
 

4. 3. 2024 

3D kino ve škole – promítací den „Mořský ekosystém“ 
 

6. 3. 2024 

Národní muzeum Praha, výukový program Zázraky evoluce „Kdo je kdo v živočišné 
říši“; Galerie ocelových figurín – ocelový svět pohádek, sci-fi, fantasy a luxusních aut 
inspirovaný oblíbenými superhrdiny vyrobených z recyklované oceli 
 

7. 3. 2024 

Exotická zvířata ve škole  
 

5. 4. 2024 

VIDA – zábavný vědecký park v Brně 
1. a  2. ročník program „Tanec barev“ 
3. a  4. ročník program „Prozkoumej to“ 
 

Motýlí dům Papilonia Brno – blízké setkání s nejkrásnějšími motýly světa 
 
            Mgr. Soňa Filipová 

 

Výlet do Prahy 
 

 Na středu 6. 3. se těšili nejen všichni žáci, ale i my paní učitelky.  Čekal nás 
výlet do Prahy. Nejdříve to bylo Národní muzeum, kde na nás čekal program „Kdo je 

kdo v živočišné říši“. Žáci se dozvěděli spoustu informací ze světa zvířat. Od těch 
nejmenších po největší. Průvodce odpovídal na otázky žáků a že jich nebylo málo. 
Z muzea jsme se vydali občerstvit. A kam? Přece nikam jinam než do McDonald‘s. 
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Žáci si sami zkusili objednat jídlo, pití, ale objevila se tam i zmrzlina. S plnými bříšky 
jsme pokračovali do „Galerie ocelových figurín“. Zde si mohli vyzkoušet královské 
křeslo, sednout si do aut. Někdo se vyfotil u super hrdinů od Marvels, jiný u Mimoňů, 

tučňáků z Madagaskaru či Transformers Bumblebee a Optimus Prime. Žáci byli 

nadšeni z galerie, vše si mohli vyzkoušet, například zvednout Thorovo kladivo. 
Čas nám rychle utekl a my se museli vydat 
zpět na cestu domů.  
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Ještě v autobuse si povídali, jak se jim 
výlet líbil a tak neváhali a druhý den 
nakreslili, co se jim nejvíc líbilo 

na výletě.   

   Učitelka 
   Mgr. Eva Matoulková 
 

 

 
Pečení buchty  

z kefíru 
 

Ve středu 21. února 2024, 
při hodině pracovních činností, 
žáci naší školy pekli buchtu 

z kefíru. Nejdříve byl popsán 
a vysvětlen pracovní postup 
a pak s chutí do práce. Žáci dostali vše potřebné (mísu, vařečku, plech na pečení 
a ostatní suroviny) a hra na "pekaře" mohla začít. 
 Každý žák měl svůj úkol – jeden míchal, druhý připravoval suroviny, třetí 

chystal plech k pečení. Při přípravě buchty se nejdříve umíchalo těsto z kefíru, 

mouky, cukru, oleje, kakaa a jedlé sody. Takto vymíchané těsto se dalo na vymazaný 
plech a se vším pak šup s ním do trouby. Připravená buchta se dala péct asi 
na 25 minut při teplotě 170° C.  
 
Doporučení: vychladlou buchtu můžeme navrch ochutit čokoládovou nebo citronovou 
polevou, krémem, marmeládou. Každému podle jeho chuti.  

 
Práce bylo pro každého plno, 
ale upečená buchta všem moc 
chutnala. 

Někteří žáci už tento recept 
i doma vyzkoušeli a slavili prý 
úspěch. 

 
Suroviny na kefírovou buchtu:  

3 hrnky hladké mouky 
2 hrnky krystalového cukru 
3/4 hrnku oleje 
kakao 

1 lžička jedlé sody 
1 kefír (500 g) 
 

      
          Za ZŠ Libuše Jungvirtová 
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Zimní aktivity ve družině 
 

 Vánoční atmosféru jsme hodili za hlavu a s novým rokem nesmí chybět 
novoroční předsevzetí. Žáci si vytvořili desky, které skrývaly, co se chtějí naučit, 

co navštívit a jejich cíle pro rok 2024. Sníh se na nás dlouho neusmál, ale i tak jsme 
byli ve sportovním duchu a prováděli spoustu zimních sportů po našem, 
jako například curling s víčky, rychlobruslení na papírových vločkách nebo jsme 
závodili i na lyžích v menší velikosti. 
 S velkými mrazy jsme frčeli ještě za větší zimou na severní točnu. A je to tedy 
Arktida nebo Antarktida? Na to nám pomohl přijít náš velký polární projekt, 

na kterém žáci pracovali. Na chvíli jsme zavítali na jižní pól, kde nás v družině 
navštívili samí tučňáci, a poté na skok na severní pól, kde nás čekala spousta 

polárních zvířat.  
Nechyběli lední medvědi, 
polární lišky, mroži, pár 

velryb, několik narvalů či 

nějaký ten eskymák. 
Naším projektem byla 
velká mapa rozdělena 
na severní a jižní pól, 
která nám umožnila mít 
lepší přehled, kde zvířata 

žijí.     
V únoru k nám zavítal 
skautský týden. A jak 
u skautů bývá zvykem, 

 



17 
 

plnili jsme jejich bobříky. Žádný nebyl lehký, ale nakonec žáci obdrželi tyto bobříky: 
mlčení - vydrželi komunikovat pouze pomocí pantomimy či psaní bez povídání; 
mrštnosti -   ovládli běh a skok dohromady; míření - trefili terč; zručnosti - tvořili 

obrázky na dřevě (tloukli hřebíky a omotávali vlnou); síly - ukázali svaly a velkou 

výdrž; a bobříka dobrých činů - pomohli kamarádovi v nesnázích. Žáky nic 
nezastavilo, nevzdali se a za jejich úsilí získali odznaky. 
 

 
 

Po pár letech se k nám opět vrátil karnevalový rej. Přišli k nám pohádkové bytosti, 

např. mořská panna a Mario. Přišlo i několik zvířátek - panda, beruška, ale i otravné 
mouchy. Z jihovýchodu dorazila Japonka či z Bradavic sám Harry Potter. Byl tu také 

vězeň, který se skrýval před policistou a dorazili i superhrdinové. Celé odpoledne bylo 
plné hudby, tance, zábavných her (poznávací hry, židličková, hry s balónky) a sbírání 
létajících konfet. 
            Martina Derková 

 
 

Informace k zápisu do 1. ročníků základní školy  
pro školní rok 2024/2025 

 

Na školní rok 2024/2025 se povinně zapisují děti narozené od 1. 9. 2017 do 31. 8. 

2018 a děti, kterým byl povolen odklad povinné školní docházky v roce 2023. 
Dítě nemusí být u zápisu přítomno osobně (např. je v zahraničí, na ozdravném pobytu 
apod.), naše škola doporučuje, aby přítomno bylo.  
Děti se na zápis těší, dochází k vzájemnému seznámení dítěte a zákonných zástupců 
se školou, s budoucími spolužáky, pedagogy. 
 

Při podání žádosti o přijetí dítěte k základnímu vzdělávání je třeba: 
 prokázat svou totožnost a vztah k dítěti předložením dokladu totožnosti, 
 předložit rodný list dítěte. 
 

Ustanovení § 37 školského zákona umožňuje odklad povinné školní docházky o jeden 
školní rok. Ředitelka školy rozhoduje o udělení odkladu školní docházky 
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v době zápisu dítěte k povinné školní docházce podle § 36 odst. 4 školského zákona 
na základě doporučujících posouzení školského poradenského zařízení a odborného 
lékaře nebo klinického psychologa.  

 

Při podání žádosti o odložení začátku povinné školní docházky dítěte o jeden 

rok (odklad) je třeba: 
 prokázat svoji totožnost a vztah k dítěti předložením dokladu totožnosti, 
 předložit rodný list dítěte, 
 doložit už v době zápisu doporučení odborného lékaře nebo klinického psychologa, 

a školského poradenského zařízení (pedagogicko-psychologické poradny 
nebo speciálně pedagogického centra), 

 v případě, že žádost nebude splňovat veškeré náležitosti, vyzve ředitelka školy 
k odstranění nedostatků, příp. k doplnění žádosti, v přiměřené lhůtě. Další postup 
řešení žádosti proběhne v souladu se zákonem č. 500/2004 Sb., správní řád, 
v platném znění. 

 
Pokud ředitelka školy rozhodne o odkladu povinné školní docházky, předá zákonným 
zástupcům informace o povinnosti předškolního vzdělávání dítěte a možných 
způsobech jejího plnění. 
 

 

K zápisu přinést: 

 Žádost o přijetí dítěte k základnímu vzdělávání  
 Zápisní list na rok 2024/2025 
 Rodný list dítěte 
 Průkaz totožnosti  

 

Potřebné dokumenty najdete na webových stránkách školy www.zsamsmladkov.cz  

 
         Mgr. Soňa Filipová, ředitelka školy 
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Mladkov 
 

Valná hromada místní skupiny ČČK v Mladkově 
 

 Dne 22. února jsme se opět po roce sešly na valné hromadě naší místní skupiny 
Českého červeného kříže, kde jsme hodnotily, jak jsme si rok 2023 společně užily 
a splnily naše vytyčené úkoly.     

 I když Laďka Nekutová již delší dobu bydlí v Žamberku, nezapomíná 
na Mladkováky a vždy se s námi přijede poveselit. Dvacet let pomáhala jako 
zdravotnice ČČK při hasičských závodech, za což jí patří dík. 

  
 Přestože nám léta přibývají, dovedeme se nejen bavit, ale i přiložit ruce k dílu. 
Sbírka pro Diakonii, pomoc při Běhu do vrchu, Retrovesnička i zkrášlování vzhledu 
našeho městyse jsou toho příkladem. Jsme rády, že se můžeme stále pravidelně 
potkávat i při středečních vycházkách do okolí, pátečním podvečerním posezení 
v hasičárně a že můžeme jezdit na senior kino do Králík. 
  

 Na závěr jsme si popřály hlavně pevné zdraví, které potřebujeme, a aby 
neupadala naše aktivita při organizování a účasti na zajímavých akcích v letošním 

roce. 
            Alena Kotyzová 

Jarní úklid hřbitova 
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Vlčkovice 
 

 V sobotu 9. 3. 2024 pořádal oblastní spolek ČČK ve Vlčkovicích dětský karneval. 
Již tradičně byly pro návštěvníky připraveny koblihy, zákusky a jednohubky, 

které společně přichystaly členky Červeného kříže. Nechyběla bohatá tombola, 

za níž velice děkujeme sponzorům. 
 

 
 

 Velké dík patří také Petru Hegenbarthovi, který nás karnevalem hudebně 
provázel bez nároku na honorář. I přes pracovní vytížení si každý rok najde čas, 
aby podpořil náš karneval, a za to jsme mu velmi vděčni. 
 

 Věříme, že se akce vydařila a příští rok se budeme těšit na všechny superhrdiny, 
princezny, čarodějnice, zvířátka a jejich rodiče. 

            Lenka Sokolíková 
           

  
    
 
 

Mladí hasiči 
 

Po delší povánoční pauze jsme se začali opět scházet v naší klubovně v Domě hasičů. 
Jedno z témat, které každoročně plníme, je malování obrázků s požární tématikou. 

Dále jsme vyráběli plakáty na Dětský karneval, který pro všechny děti pořádá náš 
spolek včetně našich vedoucích.  
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Někteří z nás SDH Mladkov 
reprezentovali hned den 
po karnevalu při plnění 

odznaků odborností. Letos 

jsme byli velice úspěšní 
a zkoušku jsme složili všichni. 
Splnili jsme následující 
odbornosti: 
 

 Preventista junior - 

Terezka, Viky a Klárka 

 Strojník junior - Davča, 

Toník a Míša F. 

 Preventista - Míša H.  

 Cvičitel - Eliška  

Hned jak nám to počasí dovolí, 
začneme se již připravovat 

na okresní kolo hry Plamen, 
které se letos bude konat opět 
v našem krásném areálu. 
 
 Ing. Martina Faltusová 
   vedoucí MH 

       SDH Mladkov  
 

 
SDH Mladkov 

 

Ahoj Vám všem, 
 

mrkněte z okna, když jste četli 
poslední zpravodaj, ležel venku 

sníh a před námi byly poslední dny starého roku. Oslavili jsme vánoční svátky, 
Silvestr a vstoupili do nového roku. Sami sebe jsme se ptali, zda bude lepší nebo 
horší... To se všechno uvidí. 
 

A co nového u nás u hasičů? 

5. ledna se konalo školení zdravovědy pro výjezdovou jednotku v klubovně 

na hasičárně. Účastníci se zde dozvěděli spoustu zajímavých a důležitých věcí, 
které by výjezdová jednotka 
měla vědět a znát při svých 
výjezdech. Školením je provedl 
záchranář ze záchranné služby 
v Hradci Králové. 

12. ledna se chlapi pustili 
do „přezouvání naší tatry“. 
Dostala nové gumy, které bude 
potřebovat. 2. února se naši 
nováčci u výjezdové jednotky 

zúčastnili školení a výcviku 

o používání dýchací jednotky. 
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2. února se také konala výroční členská schůze okrsku č. 21 v Podskaláku 
na Studeném. 
Do tohoto okrsku spadá Mladkov, Těchonín, Studené a Lichkov a jako hosté dorazili 

hasiči z Králík a Jablonného. Každé SDH zde seznámí ostatní se svojí celoroční 

činností a poté následovala diskuse a zábava. 
 

     
 

2. března jsme pro naše nejmenší připravili karneval. Ten se letos poprvé 
od rekonstrukce konal v kulturním domě místo na hasičárně. Je zde daleko více místa 
pro děti na soutěžení, pobíhání a tancování. Ale zároveň to pro nás znamená víc práce 
a větší časovou náročnost. V týdnu se musel připravit sál, nakoupilo se, vše přivezlo 

a nanosilo na určená místa. V sobotu se mazaly jednohubky a dělala výzdoba.  
 
No a od dvou hodin 
už jste tu mohli 
vidět spoustu 

krásných masek. 

Pro rodiče tu byly 
připraveny výborné 
zákusky ke kávě, 
pro děti párky 
v rohlíku a krásná 
tombola. Prostě 

prima odpoledne. 
      
Večer byla pro 
dospělé připravena 

zábava. Letos byla 
v duchu retro stylu 
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a opravdu spoustu lidí přišlo 
podle toho oblečeno. 
K poslechu hrála skupina 
Dual ze Sopotnice, 
k pochutnání byl výborný 
zvěřinový guláš, který pro vás 

připravila Radka s Mirkou 
a my jim ještě jednou 

děkujeme za jeho přípravu.  
 

Připravena byla krásná 
tombola, no a tančilo se 
až do rána. Rádi bychom 
touto cestou poděkovali všem 
za jejich čas, který věnovali 

nejen přípravám, ale i 
bezvadnému chodu karnevalu 
a zábavy. Díky vám všem. 
A zároveň omluva… Tyto akce musely být bohužel posunuty z technických důvodů. 
Hudba v termínu uvedeném v kalendáři bohužel nemohla. Tak to jen na vysvětlenou. 
 

Co nás čeká? 
 

20. dubna – sběr železného šrotu 
30. dubna – pálení čarodějnic 
30. 5. – 1. 6. – okresní kolo mládeže 

15. a 16. června – okresní kolo dospělých a dorostu v požárním sportu 
 
Výjezdová jednotka 

13. ledna byla naše jednotka přivolána jako pomoc při vytažení auta z příkopu. 
A to by bylo vše.  
  

 Přejeme vám brzký návrat jara, na který se již všichni moc těšíme, na modrou 

oblohu a teplé sluneční dny plné pohody. 
                                                                                    Za SDH Mladkov Iva Novotná  
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Winter classic v Dolanech 
 

Letošní zima nebyla zimním sportům úplně nakloněna, ale my jsme 
nezaháleli a využili pár dnů, kdy bylo mrazivo a uspořádali Winter 

classic, tedy venkovní hokejový zápas. Tato akce se uskutečnila 
v sobotní podvečer 20. ledna 2024 na místním kluzišti v Dolanech. 
Skvělou atmosféru plnou fandění ještě umocnilo výborné občerstvení 

a milé zázemí. Hráči i fanoušci si jeden z mála zimních podvečerů užili a budeme 
všichni věřit, že nám bude přát opět počasí i příští rok, a tato akce se opět uskuteční. 
 

 
 

Rádi bychom vás také pozvali na další plánovanou akci a tím bude Rodinný den 31. 8. 
2024. Pokud se do tohoto data podaří naplánovat ještě nějaká akce, budete o ní včas 
informováni. 
 

 Užívejte prvních slunných dnů a přejeme veselé Velikonoce. 
             VS Dolany  

 
 

 
 

Tříkrálová sbírka 
 

 V letošním roce nám sbírka vyšla přímo na svátek Tří králů - tedy v sobotu 

6. 1. 2024. Mladkovem opět procházely čtyři skupinky koledníků, ve Vlčkovicích bylo 
možné přispět do kasičky umístěné v dílně pana Zbyňka Severýna. Tímto mu děkuji 
a jmenovitě také všem koledníkům i jejich dospěláckému doprovodu. S kasičkou 
putovali: Filipovi – Toník, Míša, Tomáš, Petr, Maruška, Mužíková Viktorka a Julča, 
Beňovi - Máťa a Martina, Severýnovi – Šimon, Elenka a Rozi, Lux Sebík, Kalášek 
Ondra, Janča Ondra, Weindlich Pája a Rous Ondra. Do kasiček celkem vykoledovali 

23 254 Kč. Celkově bylo na území spravovaném Oblastní charitou ÚO vykoledováno 

4 000 004 Kč.  
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„Naše dobré skutky jsou jako 
malinké hořčičné zrnko, jež se 
vůbec nepodobá nádhernému 
stromu, který z něho jednou 
vyroste. Přesto mají sílu 

a schopnost, aby přinesly trvalý 
užitek.“ 
   Basil Veliký 
 

 
Spolupracovníkům i dárcům 
velmi děkujeme.    
 
Za koordinátory sbírky  

Jana Severýnová 
 

 
 

Vážení spoluobčané,  
 

 chceme Vám předat informace o převodu financí z prodeje lyžařského areálu.            
Na konci roku 2023 byla podepsána smlouva mezi TJ Sport Mladkov z. s. a Městysem 
Mladkov o darování částky 3 200 000Kč. Finance by dle smlouvy měly přijít dál 
do sportu, a to do sportovního areálu v Dolanech.  
Tímto bychom chtěli opět poprosit širokou veřejnost o vyjádření názoru, co by 

bylo dobré v Dolanech vybudovat. Určitě bude lepší znát i názor veřejnosti.  

Moc děkujeme za vaše vyjádřené názory, které můžete posílat na adresu: 
starosta@mladkov.cz  



 

Prodej lyžařského areálu 

areál prodaný  4 100 000 

DPH 204 230 

Golempress 223 245 

daň z příjmu 98 610 

záloha na daň z příjmu 45 000 

zůstatek 3 528 915 

 
Veškerý zůstatek financí bude 
po zrušení TJ převeden dle smlouvy 

na Městys Mladkov. Stále platíme 

za vedení banky, za účetnictví 
a financoval se Běh do vrchu. 
 
Renata Vágnerová a Stanislav Faltus 

 

 

Zpráva z oddílu stolního tenisu 
 

 V aktuální sezóně 2023/2024 hraje náš oddíl druhou nejvyšší okresní soutěž. 
Zbývá nám odehrát poslední 4 soutěžní utkání a tak se blíží ten okamžik, kdy budeme 
hodnotit, jak se nám letos dařilo anebo nedařilo. Náš cíl pro letošní sezónu byl ten, 

abychom se nacházeli zhruba v půlce tabulky a nemuseli tak bojovat o udržení 

v soutěži. To se nám zatím daří plnit. Momentálně se náš oddíl nachází na pěkném 
sedmém místě s nadějí, že bychom mohli v posledních zápasech zabojovat ještě 
o trochu lepší konečné umístění. 

 
 

    
 

Souběžně s okresní soutěží se ale také věnujeme dětem, což považujeme za velmi 
důležité. Vždy před tréninkem nás dospělých máme vyhrazenou hodinu pro děti. 
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Takto trénujeme 2x týdně a v současné chvíli kroužek stolního tenisu navštěvuje 
5 dětí, které s námi trénují již druhým rokem. Jsme rádi, že se nám daří je zaujmout 
a probudit v nich zájem o sport, a hlavně o to, aby se vlastním úsilím neustále 

zlepšovaly a měly tak ze hry radost, stejně jako my.  
 

        Za oddíl stolního tenisu Krejčová Lucie

 
 
 

Hinterwinkel 
 

 Za obecním úřadem podél truhlárny stoupá cesta mezi několika staveními 

vysoko nad Mladkov. Této části obce se říká Hinterwinkel. Česky bychom řekli 
Zákoutí, ale ten německý název se již vžil a místní vědí, o čem je řeč. Kdysi tudy vedla 

hlavní cesta na Žamberk, nyní se zdá, že je zde konec světa. Nebo aspoň Mladkova. 
Ve skutečnosti právě tato část obce zažila velké změny. A stále ještě zažívá, a zdá se, 
že zažívat i bude. Ale vezmeme to popořádku. 
 

Ve čtyřicátých letech 20. století zde stávaly 
– nepočítaje obecní úřad, čtyři domy po 
pravé straně cesty s čísly popisnými 14 až 
17 a 11 domů po levé straně, tedy čísla 
popisná 18 až 28. Již krátce po válce byl 

zbourán hned první dům vpravo čp. 14. 
Z dobových fotografií známe jenom podobu 
jeho zadní části. V minulém roce na jeho 

místě vyrostla nová stavba v poněkud 
svérázném slohu.  
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 A zatímco se chaloupka rodiny 
Fišerovy čp. 15 stala hezkou, vkusně 
opravenou rekreační chalupou, malá 

chaloupka nad ní postupně zanikla 

a pozemek byl využit ke stavbě 
rekreační chaty. Nejvýše položená 
chalupa napravo začala chátrat 
po poškození střechy pádem stromu. 
To bylo tak asi před deseti lety. Dnes 

najdete na původních základech nově 
vystavěný zděný domek, ještě čekající 
na fasádu a úpravy okolního terénu. 
  
 A jak to vypadá se staveními po levé straně cesty? Vezmeme to od vrchu, tak jak 
jdou postupně čísla popisná. Takže začínáme číslem 18. Dům na vysoké podezdívce, 

přestože po válce změnil několik majitelů, si vzhled vzácně zachoval. V čísle 19 bydlel 
až do roku 1964 pekař Johann Lorenz s manželkou. Do jejich domu u silnice na Celné 
přišli noví majitelé – Čermákovi. Dům v Hinterwinklu patřil Urbanům - rodičům paní 
Lorenzové. Lorenzovi se odstěhovali do Německa a chaloupku zabydleli Rousovi. 
V dalších letech byl domeček opravován a modernizován, podstatné rekonstrukce se 
mu však vyhnuly. Naproti tomu chalupa pod ním (čp. 20) zmizela beze stopy. 

A z kdysi hezké chalupy čp. 21 také nezbylo nic, pouze na části jejích základů byla 
postavena zděná chata, nebo spíše malý domek. Před válkou zde bydleli Nauerovi. 
Právě jejich dcera Olinka byla tou známou mladkovskou Mata-Hari, tedy vyzvědačkou 
Abwehru – nacistické výzvědné služby.  
 Posuneme-li se o dům níže, najdeme zde citlivě zrekonstruovanou chaloupku 

čp. 22. Ovšem marně bychom hledali čp. 23. Dům stojící průčelím k cestě byl zbořený 

někdy v 60. letech. Původně dost natěsno k němu byla postavena chalupa čp. 24. 
I ta si zachovala původní 
ráz. Mnozí starousedlíci 
jistě pamatují požár 
domu čp. 25 potom, 
co si kluci Štěpánkovi 

hráli na půdě se sirkami. 
Dnes zde stojí roubenka, 
postavena oproti 
původní stavbě dále 
odcesty a jejím šťastným 

majitelem je sám pan 

režisér Jaromír Janeček. 
Pod touto nemovitostí 
najdeme pomalu 
zarůstající cestu vzhůru 
do lesa na Šibeniční 

vrch. Dříve byla hojně využívána. Hned na jejím začátku stával u chalupy čp. 26 svatý 

obrázek, stejně jako u několika dalších chalup v Mladkově. 
Domek, za nímž stojí zatím v nezměněné podobě i stavu dřevěná stodola, prošel 
v minulých letech příkladnou rekonstrukcí.   
 Dva nejníže položené domy v Hinterwinklu se nedají nazvat jako rodinné, 

i když zde rodiny žijí. Prvním shora je truhlárna. Ve 20. letech minulého století to byla 
dřevostavba. Zřejmě po požáru byla postavena cihlová budova, která se víceméně 
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ve stejné podobě zachovala dodnes. Na úrovni obecního úřadu přes cestu stojí 
poslední z domů Hinterwinklu. Původně hospoda s uzavřeným dvorem sloužila krátce 
po válce stejnému účelu pod taktovkou pana Víta Dolečka, později zde byla jídelna 

JZD. Nyní zde bydlí jedna rodina. Zděná stodola, která uzavírala dvůr, byla zbořena, 

jinak si toto velké stavení zachovalo původní podobu. 

Projdeme-li dnes úzkou asfaltkou vzhůru až na konec zastavěné části, mineme jeden 
z mladkovských radonových pramenů. V místním dialektu se mu říkalo Fazbärnla 
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a prý míval pozoruhodné účinky v zažívacím traktu doprovázené zvukovými efekty. 
Minulý rok byl pramen vyčištěn a výtok zatrubkován, takže je opět v betonové nádržce 
čirá voda. Nicméně radši bych ji nepil, nejen pro její nevšední účinky. 

 Pokud bychom stoupali dále k Vlčkovicím, dostaneme se do zatím špatně 

průchodné části cesty. Právě zde se připravuje příjezd k velké stavbě. Na stráni vlevo 
by mělo být připraveno ke stavbě rodinných domků v první fázi 11 a ve druhé 
14 pozemků. Pokud se tak uskuteční a všech 25 domků bude postaveno, zvětší se 
nám Mladkov ve smyslu počtu budov asi o 15%.  
 Po zdolání nepohodlné části cesty se dostáváme k lavičce u opravené sochy 

sv. Jana Nepomuckého. Podél cesty bylo vysazeno stromořadí, a tak můžeme 
úvozovou cestou dojít až na silnici do Vlčkovic, přičemž na chvíli zahlédneme vlevo 
pod námi samotu, kde se říká U Robinsonů. Za války zde bydleli Faltusovi – smíšené 
česko-německé manželství.  
 A protože už jsme vysoko nad a daleko za Hinterwinklem, cestu můžeme 
zakončit třeba v nedávno otevřeném penzionu U Vlka ve Vlčkovicích. 

  
            Miloš Taraška 

 

 
 
 

Když do života vstoupí duševní 
onemocnění, kontaktujte tým  

Péče o duševní zdraví 
 

Když do života vstoupí duševní onemocnění, dá se to zvládnout. Je důležité si říci 
o pomoc. Vyhledat odbornou pomoc není ostuda, naopak, je to odvaha změnit svůj 

život.  
Jsme organizace Péče o duševní zdraví. V Ústí nad Orlicí působíme od roku 2010 
a od letošního září budeme poskytovat služby centra duševního zdraví.  
 

Náš tým tvoří sociální pracovníci a peer konzultanti, do září tým doplní zdravotníci. 
Všichni jezdí za klienty domů nebo na jiné domluvené místo. Díky tomu klienty 
podporujeme rychle, efektivně a můžeme včas reagovat na jejich potřeby, 
a tak například předcházet někdy zbytečným hospitalizacím.  
 

Nejčastěji podporujeme klienty při:   
 zvládání projevů duševní nemoci v běžném životě,   

 jednání na úřadech,   
 finančním hospodaření,   
 nácviku péče o vlastní osobu i domácnost,   
 řešení krizových situací, jako je ztráta zaměstnání či bydlení aj.,   
 aktivním trávení volného času a získávání společenských kontaktů.    

 

Pokud potřebujete pomoc, napište na pdz-uo@pdz.cz nebo zavolejte 

na +420 465 381 521. Přijít můžete i osobně v kontaktní den: PONDĚLÍ 9,00 – 13,00 
hodin. Naše služby jsou bezplatné a jsou určeny pro obyvatele okresu Ústí nad Orlicí 
starší 16 let, kterým do života vstoupilo vážné duševní onemocnění, jako je 
schizofrenie, bipolární poruchy aj. Podporujeme také rodiny klientů.  

Více informací na www.pdz.cz. POZOR: od března sídlíme na nové adrese: 

Na Ostrově 1165, 562 01 Ústí nad Orlicí.  

mailto:pdz-uo@pdz.cz
http://www.pdz.cz/
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Divadlo ve Vlčkovicích 
 

Do příjemně vytopeného sálu kulturního domu ve Vlčkovicích se v sobotu 
24. 2. sešlo přibližně 130 diváků – milovníků pohádek. Na programu byla 

nová adaptace pohádky Boženy Němcové Nejen sůl nad zlato. 
  

 
 

O scénář, režii i hlavní roli krále se postaral 
Jiří Pejchar. Svým výkonem prokázal, že je 
nejen dobrým hercem, ale byl by jistě 
i dobrým králem. Scénář zase odhalil, že Jiří 

se dobře vyzná v tématech dnešní doby 
a pohádku genderově vyvážil o prince. Ten 

se postaral o nezapomenutelný hudební 
zážitek při zpěvu písní skupiny Queen. 
Také ostatní herecké výkony si zasloužily 
obdiv a potlesk.  
Děkujeme všem účinkujícím a pořadatelům 
za krásný večer.  

       Diváci z Městyse Mladkov 
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Sraz velocipedistů Spolku Orel Mladkov 
 

 10. února se sešli, sjeli a i jinak dopravili do útulných prostor Domu hasičů 
všichni - tedy skoro všichni - účastníci spanilých retrojízd realizovaných po okolních 

vršcích i dolinách. Sedm zdařilých ročníků nás opravňovalo udělat malou rekapitulaci 
a vzpomínku na jízdy od skromných počátků, až po velkolepé akce posledních let. 
 Začalo se v sedmi účastnících a vzhledem ke stáří vozového parku a vybrané 
trase Mladkov-Klášterec-Vlčkovice se opravdu jednalo o sedm statečných. Účastníků 
postupně přibývalo a nyní se stav běžně pohybuje nad dvacet velocipedistů. 
Doprovodné vozidlo Petra 

Hejtmánka zajišťuje přežití 
odpadlíků a navíc Petr pořizuje 
skvělá videa, které můžete i vy 
dohledat na You Tube (Retrojízda 
Mladkov…).  

  

 Odpolední setkání, doplněné 
o vzpomínky a statické i pohyblivé 
obrázky na plátně, doplnila atrakce 
v podobě originálního kola bratrů 
Pospíšilových, které nám laskavě 
zapůjčil Ríša Mráz z penzionu 

U Vlka.   
  
 Na závěr jsme vytvořili hromadnou fotografii, na které již pózujeme s bílými 
námořnickými čepicemi. Tuto tradici jsme převzali od našich předchůdců – spolku 

Adler, který zde prováděl reje na bicyklech již koncem 19. století. 

 Ačkoliv tento rok odpadne z důvodu oslav 670 let Mladkova akce Retrovesnička, 

přesto se uskuteční další skvostný výlet na retro kolech.  
Sledujte zprávy o čase zahájení jízdy a přijďte nás povzbudit na start - klasicky 
od Devítky, nebo ještě lépe – přidejte se k nám. 

            Miloš Taraška 
 

Velocipedisté dříve 

Velocipedisté dnes 
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Vzpomínky na Aleše Lamra 
 

 Smutná zpráva nás zaskočila dne 6. února letošního 
roku, kdy zemřel náš umělec Aleš Lamr ve věku 80 let. 
Proč náš? Byl sice významným českým malířem, grafikem, 
autorem mnoha nástěnných maleb a keramických reliéfů, 
sochař a keramik, ale pro mnohé z nás také kamarádem, 

známým, sousedem, nebo podivínem v klobouku, zkrátka 
součástí Mladkova a Petroviček. Sem jezdil rád do své vily 

vedle bývalého lyžařského vleku odpočívat 
i pracovat. Počátkem 90. let na přání Václava 

Havla realizoval několik nástěnných maleb 
v prostorách prezidentské kanceláře a v jeho 

soukromé vile. I tady v Petrovičkách se prý Václav 
Havel u Aleše zašíval před komunisty. Portfolio 
Alešových významných ocenění a děl je obsáhlé 
a mnozí jsme jistě netušili, jaký umělec se tu 
pohybuje mezi námi.  
 

Z jeho děl bych ráda 
upozornila na dvě, 
která jsou svým 

světovým významem 
zcela zanedbatelná, 
ovšem pro naši 

mladkovskou hrdost 
jsou nepostradatelná. Prvním z nich je interiér 
kapličky v Petrovičkách, která byla jeho srdeční 
záležitostí a dokud mu síly stačily, podílel se 
na tom, aby sloužila, k čemu byla postavena – tedy 
k duchovnímu rozjímání. On sám svou lásku 
k Bohu vyjadřoval ve svých mnoha dílech. Jedním 

z jeho charakteristicky barevných obrazů je kříž 
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nad oltářem v kapličce. Na protilehlé straně na balkónku jsou umístěny obrazy jeho 
zpracování křížové cesty. 
 Do mladkovské architektury se zapsal svou nástěnnou malbou v modlitebně 

Církve bratrské pod smrkem, ke které se váže zajímavý příběh. Josef Kalášek starší se 

s Alešem znal z dob, kdy se chodilo do Petroviček posedět k Chalupě pod Adamem. 
Dobře, že tehdy netušil, za jaké obnosy Aleš maluje. Kdyby to tušil, asi by nenašel 
odvahu ho oslovit se zakázkou na nějaký ten obrázek na zeď do nové modlitebny.  

 
Jednoho dne v létě v roce 2001 Aleš 

zavolal s tím, že by si na nás udělal 
čas. Modlitebna byla ve fázi stavby 
a v hlavním sále ještě nebylo 
ani vymalováno. Pepa tedy narychlo 
nabílil alespoň čelní zeď. Aleš se 
pustil do práce a za několik hodin 

bylo hotovo. V popředí jsou 
namalována dvě písmena řecké 
abecedy alfa a omega, které odkazují 
na velikost a slávu Ježíše Krista, 

který je první i poslední. Byl již na počátku při stvoření světa a bude i na jeho konci, 
až svět bude souzen. Za písmeny vybíhají z obou dolních protilehlých rohů dvě věže. 

Ty symbolizují města, civilizaci, lidstvo a jejich výtvory, které přijde Ježíš soudit. 
Sama jsem „mistrovi“ koukala pod ruce, když obraz maloval a on sám o obrazu tehdy 
řekl: „Dvě pyšné věže -  váleti se budou vleže.“  Zcela zvláštní význam tato malba 
dostala o necelých 14 dní později, kdy v New Yorku došlo k útoku na World Trade 
Center a obě věže spadly. I samotný Aleš byl zaskočen jakýmsi prorockým rozsahem 

své malby.  
 
Tuto vzpomínku na Aleše Lamra bych 
ráda zakončila pokračováním příběhu 
s nástěnnou malbou v modlitebně. 
Když Aleš domaloval a přišlo na téma, 

kolik za to, bylo Alešovi i Pepovi jasné, 
že by se církev nedoplatila. Aleš nám 
svou malbu daroval!  

 
 
 

 
 
Pepa byl velmi vděčný a jako projev podpory Alešovi 
povídá: „Tak aspoň na ty barvy ti dáme.“ Na to Aleš 
pobaveně odvětil: „Na to bys neměl “.   

  
A tak můžeme na jeho humor, život, dílo a především 
lásku k Bohu vzpomínat s vděčností každou neděli 
při bohoslužbách.             

          
       Jana Severýnová 
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Cestička k domovu 
 

 Občané a chalupáři z části obce, které zdejší „mladkousedlíci“ říkají Hinterwinkl, 
(psáno Hinterwinkel) se v budoucích letech rozrostou o několik dalších domků. 

Protože se v Mladkově u piva začíná probírat ledacos, rádi bychom se tímto způsobem 
k záležitostem, které se nás týkají, vyjádřili.  
 Co chceme říct jako první je, že nebojujeme proti záměru obce na vybudování 
nových parcel a rozrůstání Mladkova. Sice se mohou pohledy chalupářů a občanů 
s trvalým pobytem lišit, ale i chalupáři, kteří investovali peníze do klidné části malé 
obce, respektují a chápou, že obec chce nabídnout místo těm, kdo tu chtějí bydlet.   

Na naše dotazy jsme byli ze strany obce ujišťováni, že stará cesta kolem truhlárny 
nebude součástí nové příjezdové cesty k parcelám. Tomu ovšem neodpovídaly již 
realizované terénní úpravy, což nás časem začalo znepokojovat. 
 Po vyžádání projektové dokumentace se ukázalo, že cesta na Hinterwinkel mimo 
jiné propojuje silnice 312 od Žamberka a 311 od Jablonného.  V současné době je tato 

cesta slepou ulicí, kde končí asfaltová plocha nad poslední chalupou a je určena 

pouze jako účelová komunikace pro příjezd k nemovitostem občanů a chalupářů. 
Svoz odpadu couvá pouze k rozcestí k chalupě Janatových vzhledem ke špatné 
dostupnosti především v zimě, sanitka tu má také velké potíže. I přesto, že se jedná 
o úzkou komunikaci se šíří jednosměrné cesty a nejprudší a nejdelší kopec mezi 
domy, je součástí projektu nové výstavby. S tím je do budoucna spojeno vysoké 
zatížení této cesty a riziko pohybu pro pěší i pro dopravu, především při vyhýbání 

protijedoucích vozidel. Již nyní je frekvence i rychlost aut jezdících touto cestou občas 
nepříjemná. 
 Hinterwinkel je klidnou a historickou částí obce, vztahy mezi sousedy jsou tu 
dobré a snažíme se vyjít si navzájem vstříc. Cesta je hojně využívána k procházkám 

a cyklistice. Nově vznikající alej  nabízí možnost procházky směrem k Vlčkovicím 
a zpět s vyhlídkou na Dolní Moravu a při dobré viditelnosti i na Praděd.  

 V projektu nové výstavby rodinných domů je zakreslena příjezdová silnice 
k parcelám ze silnice 312 od Žamberka. Nevíme tedy, proč vzniklo propojení silnice se 
slepou ulicí nad Hinterwinkel kolem truhlárny. Ze strany obce s námi není jasně 
komunikováno. Bojujeme za bezpečí nejen nás, ale i budoucích obyvatel nového 
sídliště na Hinterwinklu, kteří budou moci využívat tuto starou cestu v plné míře 
jejího původního půvabu.  

 Děkujeme za pochopení a podporu a zveme k procházce.  
            Hinterwinkláci 
 
 

Kraj bude úzce spolupracovat s aplikací Záchranka 
 

Chcete dostávat varovná hlášení o krizových situacích? Stiskem jednoho tlačítka 
přivolat pomoc záchranné a horské služby přesně tam, kde se nacházíte? Nebo zjistit, 

kde se ve vašem okolí nachází lékárny či pohotovosti? Pokud ano, tak již možná 
využíváte oblíbenou appku Záchranka. Ta bude od 1. dubna díky spolupráci vývojářů 
a krajské samosprávy doplňována o nová data z našeho regionu. 
 

 Nehody, úrazy a kritické situace se nedají předvídat. Můžeme se na ně 
ale dopředu alespoň trochu připravit díky moderním technologiím. Proto vznikla 

například aplikace Záchranka, která umí nejenom přivolat zdravotníky, ale také 

obsahuje důležité informace k první pomoci a další data. „V chytrém mobilu díky appce 
můžeme mít spoustu užitečných funkcí, které se můžou hodit. I zde platí rčení, že je 
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lepší být připravený než překvapený. Proto jsme se rozhodli podpořit jeho provoz 
a garantovat občanům tuto službu. Pardubický kraj a naše zdravotnická záchranná 
služba systém využívají od roku 2016. Nyní se od dubna 2024 staneme i oficiálním 

partnerem aplikace. Ta je přímo napojena na důležité systémy a po stisknutí nouzového 
tlačítka v ČR vytáčí číslo 155. Zároveň odesílá záchranářům nouzovou zprávu 
s aktuální polohou místa a dalšími informacemi, které může uživatel i předem nastavit, 
nejčastěji chronické onemocnění. Pokud se nacházíte na horách, aplikace to podle GPS 
signálu sama rozezná a odešle nouzovou zprávu i horské službě v dané oblasti,“ 

vysvětluje náměstkyně hejtmana pro oblast zdravotnictví Michaela Matoušková s tím, 
že pro uživatele appky se prakticky nic nemění. I nadále zůstane zdarma a nově se 
pouze rozšiřuje rozsah poskytovaných služeb v našem regionu. 
 Vedení kraje ke spolupráci přistoupilo pro zvýšení bezpečnosti občanů. 
Napomohla také zpětná vazba od dalších krajů a samospráv, které k podobné garanci 
a partnerství přistoupili. „Aplikace funguje podle vývojářů i bez připojení k internetu, 

kdy po stisku nouzového tlačítka stejně odešle žádost o pomoc alespoň přes SMS. Navíc 
má i edukační charakter díky výukovým programům. Jako předseda Krizového štábu 
Pardubického kraje také oceňuji, že aplikace umí v případě katastrof sama odesílat 
varovné zprávy díky přímému propojení na data od hydrometeorologů. Informaci může 
také rychle odeslat krizové řízení kraje ve spolupráci se složkami záchranného systému. 

Je to pro nás další ověřený kanál, jak rychle a efektivně komunikovat s veřejností. 
Spolupráce bude ročně stát zhruba 600 tisíc korun, což považuji za rozumnou investici 
vedoucí ke zvýšení bezpečnosti v regionu. Projekt varovných upozornění již funguje a je 
podpořen například v Praze, Karlových Varech, Plzni či Jihomoravském kraji a jistě 
budou přibývat další místa,“ uvedl hejtman Martin Netolický. 
 

Kde je defibrilátor? Může být hned za rohem 

Důležitou součástí aplikace je i takzvaný Lokátor. Díky němu mohou uživatelé najít 
v okolí stanice horské služby, lékárny, ale například i místa, kde jsou veřejně 
přístupné defibrilátory (AED). „To je pro nás důležité, protože Pardubický kraj obcím 
přispívá na jejich pořízení a proškolení. V roce 2023 jsme podpořili nákup ve 29 obcích 

za 1,1 milionu korun. V programu First responder, kde se účastníci učí se zařízením 
pracovat, jsme jen za minulý rok pomohli 37 obcí a výcvikem prošlo 366 dobrovolných 
hasičů. Takže počet AED u nás v regionu roste a je dobré, že je dostupná jejich přesná 
poloha. Každá minuta může zachránit život. Jsem ráda, že jsme se k aplikaci 
Záchranka připojili a doufám, že si ji řada našich spoluobčanů stáhne do svého 
chytrého mobilu,“ dodává náměstkyně Matoušková s tím, že už i ona sama má aplikaci 

nainstalovanou. 
Více informací o aplikaci a její instalaci najdete na https://www.zachrankaapp.cz. 
 

 

(zdroj:https://deska.pardubickykraj.cz/aktuality/i123686/kraj-bude-uzce-spolupracovat-s-aplikaci-zachranka) 
 
 
 

Svatý týden Velikonoc:  
Jaké jsou v něm dny a proč se tak jmenují 

 

Pašijový týden neboli také Svatý týden, kdy si křesťané připomínají poslední dny 
Ježíše Krista na Zemi, jeho smrt a následné vzkříšení. Název Pašijový týden vychází 

z biblických vyprávění sepsaných Ježíšovými apoštoly. Jde o takzvané pašije. 
Passio znamená v latině utrpení. 

Svatý týden začíná Květnou nedělí a končí Velikonoční nedělí neboli Božím hodem 
Velikonočním, tedy vzkříšením Ježíše Krista. Mezi nimi je Modré pondělí, Šedivé úterý, 

https://www.zachrankaapp.cz/
https://deska.pardubickykraj.cz/aktuality/i123686/kraj-bude-uzce-spolupracovat-s-aplikaci-zachranka
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Škaredá středa, Zelený čtvrtek, Velký pátek a Bílá sobota. Po tomto týdnu následuje 
Velikonoční pondělí jakožto druhý svátek. 
 

Květná neděle 

Květná neděle nebo také Pašijová neděle připomíná příchod Ježíše Krista 
do Jeruzaléma. Pojmenování vzniklo z toho, jak jsou tento den zdobeny kostely květy, 
které připomínají palmové větve, kterými tehdy lid vítal Ježíše. U nás se využívají 
kočičky nebo vrbové větvičky. Při bohoslužbách se předčítá takzvaná Pašije 
(z latinského Passio – utrpení), zpráva o umučení Ježíše Krista, odtud také 

pojmenování Pašijová neděle. 
 
Modré pondělí 

Modré pondělí je posledním masopustním pondělím. Pro křesťany byl tento den 
symbolem volného dne, kdy lidé nepracovali a kostely se zdobily modrým a fialovým 
suknem. Přívlastek „modré“ pravděpodobně vznikl z německého „blau“, to znamená 

v překladu nejen modré, ale také podnapilý, neschopný práce. 
 
Šedivé úterý 

Šedivé úterý je také někdy nazývání Žluté úterý. Šedivá barva nejspíše reprezentuje 
úklid. Hospodyně se věnovala úklidu celého domu, vymetání pavučin a prachu. Žlutá 
barva v křesťanství symbolizuje věčnost, ctnost, rozum, úctu, vznešenost, žárlivost 
a boží světlo. 

 
Škaredá středa 

Škaredé středě se také říká Sazometná středa, smetná či černá. Název Sazometná 
získala od toho, že se tento den vymetaly komíny od sazí. Tento den připomíná zrazení 
Ježíše Jidášem za 30 stříbrných, proto škaredá. S tím je spojena lidová pověra, 

že pokud se ten den člověk bude mračit, zůstane mu to po celý rok. 

 
Zelený čtvrtek 

Pátým dnem Svatého týdne je Zelený čtvrtek, křesťané si v tento den připomínají 
Ježíšovu poslední večeři. Hospodyně uklízely a smetí se následně nosilo na křižovatku 
cest, aby se v domě nedržely blechy. Jedla se také zelená jídla ze zelených surovin, 
například zelí, špenát nebo hrách. Ta měla zaručit zdraví na celý rok. Zeleným 

čtvrtkem začíná velikonoční triduum, které končí o Velikonoční neděli. Označení 
zelený čtvrtek nejspíše vzniklo z německého názvu Greindonnerstag, ten v překladu 
znamená “Lkavý čtvrtek“ a jeho zkomolením na Gründonnerstag „Zelený čtvrtek“. 
 

Velký pátek  

Na velký pátek byl Ježíš odsouzen, ukřižován a následně pohřben. Podle evangelií 

zemřel na kříži ve tři hodiny odpoledne. Přibližně v tento čas se proto věřící scházejí 
k zvláštní bohoslužbě. Podle pověstí se otevíraly hory, které ukrývaly poklady, 
a nesmělo se nic půjčovat, aby to nepřineslo do domu smůlu. Lidé například také 
nesměli prát prádlo v potoce, protože se tak údajně namáčelo v Kristově krvi. 
 
Bílá sobota 

Bílá sobota se nesla ve znamení příprav na Boží hod velikonoční, připravovaly 
se pokrmy, nebo se pletly pomlázky. Dopoledne Bílé soboty se nese ve znamení 
smutku u Ježíšova hrobu, večer a v noci nastávají oslavy vzkříšení Ježíše Krista. 

Sobotě se říká bílá nejspíše kvůli novokřtěncům, kteří nosili bílá roucha, která jsou 
znakem čistoty. 
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Velikonoční neděle 

Velikonoční neděle nebo Boží hod velikonoční je největším svátkem, kdy došlo 
ke Kristovu zmrtvýchvstání. Lidé si nechávali posvětit jídlo, například pečeného 

beránka nebo mazanec, to následně sami jedli. Kus takového pokrmu by měl dostat 

i každý host v domě. Část posvěceného pečiva věnovali lidé například také 
hospodářství, aby se mu dařilo. 
 

Velikonoční pondělí 

Velikonočnímu pondělí se také říká červené. Již tradičně už je tento den spojen 

s pomlázkou a koledováním. Chlapci se s pomlázkou vydávají koledovat a vyšlehat 
děvčata, při tom říkají velikonoční koledy či říkanky a děvčata jim za odměnu dávají 
malovaná vajíčka. Červená barva na kraslicích má speciální význam a značí barvu 
krve Ježíše Krista. 
 
(zdroj: https://www.seznamzpravy.cz/clanek/velikonoce-dny-vyznam-146700) 
 
 

Antibiotika ze spíže 
 

Při zápalu plic nebo jiné vážné nemoci se samozřejmě léčíme antibiotiky, která nám předepíše 

lékař. Na řadu obtíží je však možné zaútočit antibiotiky přírodními. Nemají žádné negativní 
vedlejší účinky, neničí „dobré“ bakterie, a navíc posilují imunitu. 
 

Česnek  

Dá se říct, že je to z hlediska přírodních antibiotik královská zelenina. Zvyšuje v těle množství 
zdravých bakterií. Hubí například bakterie způsobující tuberkulózu, salmonelózu, pomáhá při 

infekci močových cest a v boji s parazity, kvasinkami a plísněmi, pomáhá potlačovat virus 
chřipky.  
 

Cibule 

Hned za česnekem je v žebříčku životadárných zelenin cibule. Díky alicinu, silicím s obsahem 
síry a silným antioxidantům flavonoidům působí příznivě při nachlazení a postižení dýchacích 

cest. Podává se jako podpůrný prostředek k rozpouštění hlenů, usnadnění vykašlávání nebo při 
ucpaných dutinách. Cibulová šťáva působí dezinfekčně, a to nejen zevně – při štípnutí hmyzem, 

drobném poranění apod., ale také vnitřně proti parazitům.                              
 

Med 

O tom, že med má zázračné účinky na obnovení zdraví, se ví už dlouhá tisíciletí. Jen naši 
prapředci nebyli tak vědecky zdatní, aby popsali, že se v medu skrývají antimikrobiotické, 

antiseptické a antibakteriální látky. Konzumace medu znesnadňuje bakteriím, aby se staly 
odolnými vůči léčbě. Toto přírodní antibiotikum údajně může organismus dokonce zbavit zlatého 

stafylokoka, odolného proti syntetickým antibiotikům. Med má i protizánětlivý účinek a posilující 
vlastnosti.       
 

Křen 

Naše babičky na něj nedaly dopustit. Je to rovněž velmi silné přírodní antibiotikum, které si 
poradí se všemožnými virózami a chřipkami, dokáže dezinfikovat rány.  
 

Zázvor  

Zázvor patří mezi nejznámější přírodní antibiotika. Pomáhá v léčbě, a dokonce i v pravenci řady 
zdravotních problémů způsobených bakteriemi. Čerstvý zázvor má antibiotické účinky i proti 

patogenům způsobujícím salmonelózu. Díky svým antibakteriálním účinkům pomáhá léčit 
respirační problémy a obtíže spjaté s infekcemi hrdla.         

 
Kurkuma 

Kurkuma je známá pro své antibiotické účinky především v ájurvédské a čínské medicíně. 
Pomáhá ničit bakterie, je ideálním doplňkem pro prevenci bakteriálních infekcí. Dokáže si poradit 

se záněty hrdla a plic, pomáhá čistit tlusté střevo a ledviny. A tak není divu, že čím dál větší 
oblibu získává i u nás.       
(zdroj: https://www.coopclub.cz/wp-content/uploads/2024/01/Radce_01-24_final.pdf) 

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/velikonoce-dny-vyznam-146700
https://www.coopclub.cz/wp-content/uploads/2024/01/Radce_01-24_final.pdf
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Airshow přilétá do Žamberka 
 

 Po dvou letech od poslední letecké Airshow jsou přípravy letošního ročníku 
v Aeroklubu Žamberk v plném proudu. Připravujeme tuto velkolepou akci tak, 

aby byla pro návštěvníky zajímavá jak při pohledu do vzduchu, tak při pohybu 
na zemi. Airshow 2024 se uskuteční v sobotu 22. června na letišti Žamberk.  
Program Airshow je nabitý. Highlightem dne bude účast leteckými nadšenci 
oblíbeného profesionálního leteckého akrobata 

Martina Šonky, který předvede špičkovou akrobacii v 
letounu Extra 300. Další adrenalinovou podívanou 

budou výsadky parašutistů. Novinkou bude premiérová 
ukázka čtyřmístné Cessny 182, kterou nově provozuje 

žamberský aeroklub pro potřeby turistických letů.  
 Dalším bodem programu bude přílet historických 
dvojplošníků Boeing Pt-17 Stearman a Bücker 131. 
Vrcholné číslo dvojplošníků bude patřit klubu 

Pterodactyl flight s úžasnou podívanou na letecký 

souboj s replikami letounů z první světové války. Letečtí 
modeláři předvedou své umění v ovládání maket 
letounů. Připraveny budou nafukovací atrakce, dílničky 
a pro radost nejmenších návštěvníků také šlapací 

letadla od firmy Wings 4 kids. 
 

Program a novinky spojené s konáním akce můžete 
sledovat na webu www.airshow-zamberk.cz. 
 

Těšíme se na Vás na velkolepé žamberské Airshow v sobotu 22. června 2024 

od 13 hodin! 

           Autor: Jan Václavík 

 

 

http://www.airshow-zamberk.cz/
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